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Protokoll fört vid ledningsgruppsmöte BIG 2024-09-13  
  
Närvarande:  
Anna-Karin Wågberg Sperring Styrning och stöd 
Pernilla Dalborg  Social hållbarhet  
Jens Gagge   Styrning och stöd  
Nanny Hörnqvist  BIG  
Måns Jennehag  Polisen  
Camilla Vallgren  Välfärd Gävle 
Marie Olsson   Utbildning Gävle 
Linda Williams Mattsson  Livsmiljö Gävle  
 
Vid mötet deltog även två kriminolog studenter som just nu gör praktik 
hos Linn Cederholm Von Schmalensee. 
 
 Delges närvarande, Charlotte Molarin, Linn Cederholm Von 
Schmalensee, Anne Jäder samt kommunstyrelsen.  
  
§ 1 Mötets öppnande   
Mötesordförande Anna-Karin Wågberg Sperring hälsade välkommen och 
öppnade mötet.   
  
§ 2 Dagordning  
Dagordningen godkändes.  
  
§ 3 Föregående protokoll  
Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna.  
  
§ 4 Arbetsgruppens aktuella insatser  
Nanny gick igenom utskickat dokument. Se bifogat dokument.  
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§ 5 Aktuellt från respektive huvudman  
Representanten för respektive huvudman beskrev vad som är aktuellt 
inom dess verksamhetsområde.  
  
Styrning och stöd/säkerhetsavdelningen:  
Säkerhetsenheten heter numera enheten för säkerhet och beredskap 
En del utbildningsinsatser riktade till Utbildning Gävle, Välfärd Gävle.  
Hot och våld, pågående dödligt våld, inrymningsövningar.  
Nytt bevakningsavtal på gång ny leverantör Addici fr.o.m. 15 januari 
2025. Överlämningen är viktig. Bl.a. översyn av rutiner behövs för 
utryckningsrapporter skall levereras säkert (destineras till 
funktionsbrevlådor i stället för personliga adresser).  
Kommunens försäkringsbolag SKFAB önskar att starta upp ett 
Skolprojekt 2.0 (pilot/uppföljning av arbetet som inleddes 2019) som 
handlar om skydd mot brand, inbrott, skadegörelse etc. Projektet är tänkt 
att vävas ihop med de trygghetsronder som sker idag. 
Informationsmaterial, checklistor m.m. finns på www.skfab.se. 
 
Utbildning Gävle 
Arbetat mycket med skolvalet, alla kommunala skolor är fulla. Det har 
även skett en inflytt av ca 60 barn under sommaren som också ska få plats 
i skolan, vilket är en utmaning. 
Sitter i resurs dialoger. Gymnasiet gjorde sitt bästa resultat sedan 2018 
med 87% som fick en gymnasieexamen. 86.7% blev behöriga till 
nationella gymnasieprogram. Man ser Trygghetsarbete med bland annat 
Gävlemodellen som en del av framgångsfaktorerna. Ströfrånvaron i 
skolan har minskat med det arbete som skett kring detta under det senaste 
läsåret. Pojkarnas resultat ökar flickornas har stagnerat.  
Man lyfter även att barn inte leker längre samt att uthålligheten vad gäller 
läsning har minskat.  
Det har varit en lugn start och fungerat bra med nya 7:orna på 
kommunens skolor. 
 
Livsmiljö Gävle, Mötesplatser & unga 
Kulturskolans pedagoger har övergått till semestertjänster vilket gör att 
fler aktiviteter kommer att kunna ske i samband med loven. Det kommer 
även att kunna synkas med fritidsgårdarnas arbete och ge viss 
förstärkning. 
 
Det finns en oro från fritidsgårdarna för de så kallade hemvändande 
ungdomar som varit placerade på HVB. Man upplever inte att man har 
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förberedelse. Oro från föreståndarna kring att dessa ungdomar hänger 
kring fritidsgårdarna med droghandel och andra rekryteringsmöjligheter. 
 
En ny medarbetare på de 50% på BIG som Jonas lämnat för sin chefsroll 
kommer att tillsättas inom en snar framtid.  
Polisen:   
Regeringen har gett polisen uppdrag att leda BOB (Barn och unga i 
organiserad brottslighet). En första workshop är genomförd. Bra 
diskussioner kring borden, bra representation från olika delar av kommun 
och polis. Produkten av det man kom fram till är att det finns många saker 
att ta tag i. Ett BOB-råd kommer att skapas där Lokalområdes polischef, 
Temo Allenbäck kommer att vara sammankallande. Det kommer att 
handla mycket om att tillvarata de verksamheter som redan finns idag 
t.ex. SSPF, SIG. Det ska ske en inventering och sortering, arbetas det med 
alla frågor, strukturer, vem ansvarar för vad, saknas det resurser på några 
ställen? 
Det kommer inte att bli ett forum för att diskutera enskilda individer. 
 
Möte har skett i samverkan mellan polis och kommun i mellanstora 
städer. Allt brottsförebyggande arbete är långsiktigt. Man behöver därför 
hitta en långsiktig lösning för hur arbetat ska kunna fortskrida trots 
ändring av politisk styrning i kommunen. Vissa gemensamma punkter 
som arbetet ska utgå från över tid, tex ett gemensamt dokument, en 
vision, att dessa punkter ska vi satsa på. 
 
Utifrån lägesbild av olika områden i Sverige. Fundera på vad som gör att 
vi inte hamnar på listan över utsatta områden 
  
Social hållbarhet:   
Har fått stadsbidrag för Romsk-inkludering, genom studiegrupper och 
fritidsaktiviteter med romsk-prägel, stadsbiblioteket och Brynjan tex 
erbjuda läxhjälp. Romska föreningen och strategen för nationella 
minoriteter kommer att ansvara.  
 
Regeringen kommer att införa ett ”Fritidskort” ett nytt sätt att skapa 
likvärdiga villkor för barn att kunna delta i fritidsaktiviteter. Tanken är att 
det ska vara en e-tjänst som föreningar ska kunna koppla sig till. 
Föreningar måste vara kopplade till en riksorganisation. Fritidskortet 
kommer kopplas till de som får bostadsbidrag.  
 
Välfärd Gävle, Förebyggandeenheten 
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Fältgruppen och familjestödet är inne i ett antal ärenden som 
Familjebehandlingen på öppenvården annars skulle ta. Antalet ärenden 
har dock inte blivit så många som från början förutspåtts, vilket gör att 
Fältgruppen har gjort om sin prioritering och åter utökat sitt arbete mot 
skolor och fritidsgårdar i kommunen. 
 
Förebyggande enheten 2 kommer tillsammans med Socialhållbarhet att 
söka medel från JÄMY till Shanazi hjältinnor.  
En ny grupp Shanazi hjältar kommer att rekryteras under hösten, 
utbildningsstart för dessa blir i början av vt 2025. 
 
Då Johnny Gustafsson går i pension vid årsskiftet har en ny 
Drogsamordnare, Linda Stålberg, rekryterats. Hon kommer tillträda sin 
tjänst 9/12 - 2024.  
 
Fältgruppen kommer tillsammans med A Non smoking generation, 
Drogsamordnare Johnny Gustavsson och Brynäs IF, arrangera en 
utbildningsdag för alla elever i åk 8 i Gävle kommun. 
 
Fältgruppen kommer inom ramen för stadsdelslyftet i Andersberg få ett 
utökat uppdrag att arbeta med CV-verkstad mm utifrån att unga ska kunna 
komma ut i verksamhet/jobb. 
 
Fältgruppen har fått frågan från Enheten för social hållbarhet att 
medverka i en ansökan till JÄMY, angående att bli pilotkommun i en 
satsning på MVP (Mentorer i våldsprevention) riktad mot ungdomar i risk 
för kriminalitet.  
  
§ 6 Övriga frågor  
Deltagarna uppmanas att skicka frågeställningar till Anna-karin inför 
kommande ledningsgruppsmöte.   
  
§ 7 Mötet avslutas  
Anna-Karin tackade för visat intresse och avslutade mötet.  
  
  
Vid protokollet  Justeras   
  
Nanny Hörnqvist  Anna-Karin Wågberg Sperring  


